
DISCUSSIE

, Met betrekking tot het archief van het Bureau Inlichtingen merkt De
Jong op dat het ministerie van Defensie hieruit nog altijd niets heeft
kunnen opdiepen. Ten behoeve van de Enquêtecommissie heeft mej.
Vollgraff destijds alle politiek belangrijke telegrammen verzameld en
bijeengebracht in een boekwerk van omstreeks 300 pagina's - ook hierin
bevindt zich niets dat enig riader licht op de zaakkan werpen. Sprekerwijst
ook nog op het memorandum van de heer VanBorssum Buisman uit 1945
waarin hij zich ook zelf niet op een opdracht beroept - dat is hij pas enige
jaren later voor de Enquêtecommissie gaandoen.

Manning dringt erop aan, in de tekst duidelijk te doen uitkomen dat het
rninisterie van Defensie ondanks herhaalde verzoeken niet in staatgeweest
is, de relevante stukken te produceren.'

Vanuit de commissie werden voorstellen gedaan om de tekst op enkele
plaatsen te wijzigen; voorts besloot men Van Borssum Buisman mee te
delen 'dat het gebruik van het woord "spionage" op zichzelf geen
afkeuring inhoudt' ('Verslag van de bespreking van de begeleidingsgroep
voor het geschiedwerk, gehouden op 7 februari 1977'). Met instemming
van de begeleidingscommissie gafDe Jong geen gevolg aan verzoeken tot
verdere wijziging van zijn tekst." Op 7 juni 1977 constateerde de
begeleidingscommissie naar aanleiding van een nieuwe brief van Van
Borssum Buisman dat het dispuut geheel op een dood spoor was geraakt.
Manning vroeg zich af of het zin zou hebben - zoals Van Winter had
voorgesteld - in een persoonlijk gesprek met betrokkene een 'eindpunt
aan deze polemiek' te maken, maar dan moest daarvoor wel speelruimte
zijn. De Jong meende dat dat niet het geval was en de vergadering kwam
tot de conclusie dat Manning een vriendelijke doch afwijzende brief aan
de heer Van Borssum Buisman diende te schrijven."
Deze brief wordt hier bijgevoegd:

, 'Hooggeachte Heer VanBorssumBuisman,

Zoals ik U op 29 april heb laten weten, heb ik Uw brief van 12 april aan de
groep die het geschiedwerk van Prof. De Jong begeleidt voorgelegd.
Jongstleden maandag 6 juni hebben wij hierover nogmaals uitvoerig
gesproken. U moge ervan overtuigd zijn dat we ons alle moeite hebben
gegeven nieuwe gezichtspunten te vinden, hetgeen ons evenwel niet is
gelukt.We zijn uiteraard opnieuw de wijzigingen nagegaan,die de heer De
Jong indertijd heeft aangebracht, waarbij we nogmaals vaststelden dat de
heer De Jong heeft geconstateerd en geschreven dat U in de onderhavige
kwestie Uw bevoegdheden niet hebt overschreden.We hoopten dat dit U
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